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 BR.0052-10-2/11  
 

Protokół Nr X/2011 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 21 lipca 2011 r. 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 22.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 radnych 
(nieobecny usprawiedliwiony Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak;  lista obecności 
stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. Goście: Starosta Poznański 
Jan Grabkowski oraz Wicestarosta Poznański Tomasz Łubiński. 
 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VIII i IX sesji.  
4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 389/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 

15.07.2010r. w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 
zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów 
zawierających powyŜej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spoŜycia 
poza miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy oraz określenia zasad usytuowania na 
terenie Gminy Czerwonak miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych, 

6. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 
7. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 47/VII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 

kwietnia 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. 

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 392/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 
lipca 2010r. w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu Gminy Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 
pierwsze półrocze roku budŜetowego. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 

11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

12. Uchwała w sprawie powołania Zespołu na prawach komisji doraźnej Rady Gminy 
Czerwonak ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Sądu Rejonowego i Sądu 
Okręgowego w Poznaniu. 

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO. 
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO.  
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17.  Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Czerwonak Renata Walerych.  
Starosta Poznański Jan Grabkowski przekazał informacje na temat waŜniejszych inwestycji: 
budowa drogi od mostu nad rzeką Wartą w kierunku Biedruska – zmiana układu 
komunikacyjnego, budowa Komisariatu Policji w Czerwonaku.  
 Wicestarosta Poznański Tomasz Łubiński poinformował, Ŝe zgodnie z wcześniejszymi 
załoŜeniami w budŜecie Powiatu Poznańskiego została zarezerwowana kwota w wysokości 
700 tys. zł na budowę odwodnienia ul. Poznańskiej w miejscowości Kicin. Realizacja budowy 
kanalizacji deszczowej uzaleŜniona została od powstania kanalizacji sanitarnej, która ma 
powstać w ramach Związku Międzygminnego Puszcza Zielonka. Z ostatnich informacji wynika, 
Ŝe prace związane z budową kanalizacji sanitarnej rozpoczną się w 2012 r. i trwać będą od 
kwietnia do grudnia. Zmiana harmonogramu prac, o którą zwróciło się Starostwo, nie 
gwarantowałoby zakończenia prac w tym roku. Zaproponował by Gmina Czerwonak 
zarezerwowała środki na tą inwestycje w budŜecie na 2012 r. w wysokości 500 tys.  
 Starosta Poznański zwrócił uwagę na trudną współpracę ze Związkiem 
Międzygminnym „Puszcza Zielonka”. 
 Na pytanie radnego Marka Pietrzyńskiego dotyczące zakresu prac i podmiotów 
realizujących zadanie Wicestarosta wyjaśnił, Ŝe inwestorem będzie jeden podmiot tj. Związek 
Międzygminny Puszcza Zielonka, finansowanie zadania będzie pochodziło z dwóch źródeł tj. 
ze Starostwa oraz z Gminy Czerwonak. Wicestarosta wyjaśnił, Ŝe w taki sposób realizowane są 
inne inwestycje, które dofinansowuje Starostwo 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się o przeniesienie uchwały w sprawie 
rozpatrzenie skarg na działalność Dyrektora SAPO z pkt 13 i 14 do pkt 4 i 5 porządku obrad .  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zwrócił się o wprowadzenie w pkt 6 Informacji Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
w sprawie stanu rozpatrywania interwencji mieszkańców osiedli Kliny, Mielno, Dębogóra. 
Wiceprzewodniczący wyjaśnił, Ŝe wniosek Przewodniczącego Komisji miał dotyczyć takŜe 
zwrócenia się o zgodę Rady na wynajęcie zewnętrznej kancelarii prawnej w celu uzyskania 
ekspertyzy prawnej. Wiceprzewodniczący  tuŜ przed sesją otrzymał wyjaśnienie z Biura Rady i 
od radczyni, Ŝe jest moŜliwe przegłosowanie takiego wniosku i nie jest wymagane w formie 
uchwały. W związku z tym moŜliwe jest takŜe przyjęcie pod głosowanie tego wniosku. 
Przewodniczący Komisji zwrócił się do Biura Rady, aby jego pismo zawierające analizę 
problemu oraz zapytania prawnego stanowiło załącznik do Protokołu z sesji. 
 Radna Maria Libera podkreśliła, Ŝe kaŜdy punkt porządku obrad jest istotny i waŜny i 
nie zgodziła się z propozycją Wiceprzewodniczącego Rady.  
 Radna Ewa Banaszak zwróciła uwagę na fakt, Ŝe przedłoŜony porządek obrad został 
przygotowany przez Prezydium Rady Gminy po analizie przedłoŜonych projektów uchwał. 
Dodała, Ŝe porządek został podany do publicznej wiadomości, a zatem osoby 
zainteresowane rozpatrzeniem skarg mogą przyjść na sesję w godzinach wieczornych.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie przeniesienie uchwał 
w sprawie rozpatrzenie skarg na działalność Dyrektora SAPO z pkt 13 i 14 do pkt 4 i 5 porządku 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. W/w zmiana porządku 
obrad została przyjęta 11 głosami przy 8 przeciw.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie wprowadzenie w pkt 6 
Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie stanu rozpatrywania 
interwencji mieszkańców osiedli Kliny, Mielno, Dębogóra. W głosowaniu wzięło udział 19 
radnych z 19 obecnych na sali. W/w zmiana porządku obrad została przyjęta 16 głosami przy 
3 przeciw. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie porządek obrad z 
wprowadzonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Porządek obrad z wprowadzonymi zmianami został przyjęty 15 głosami, przy 3 przeciw i 1 
wstrzymującym się. 
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Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VIII i IX sesji. 
4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO. 
5. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO.  
6.   Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie stanu 

rozpatrywania interwencji mieszkańców osiedli Kliny, Mielno, Dębogóra. 
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 389/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 

15.07.2010r. w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 
zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów 
zawierających powyŜej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spoŜycia 
poza miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy oraz określenia zasad usytuowania na 
terenie Gminy Czerwonak miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych, 

9. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 
10. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 47/VII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 

kwietnia 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. 

12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 392/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 
lipca 2010r. w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budŜetu Gminy Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 
pierwsze półrocze roku budŜetowego. 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

15. Uchwała w sprawie powołania Zespołu na prawach komisji doraźnej Rady Gminy 
Czerwonak ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Sądu Rejonowego i Sądu 
Okręgowego w Poznaniu. 

16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

17. Wolne głosy i wnioski. 
18.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołów z VIII i IX sesji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z 
VIII i IX sesji Rady Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych 
na sali. Protokoły zostały przyjęte 18 głosami przy 1 wstrzymującym się.  
 
Ad.4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski uzasadniając projekt uchwały 
powiedział, Ŝe decyzje przenoszące oddział przedszkolny do szkół podstawowych podjęte 
bez wymaganej uchwały Rady Gminy, jak w przypadku Szkoły Podstawowej w Owińskach, 
podobnie jak nieprzeprowadzenie stosownych konsultacji i rozmów, niepodjęcie współpracy 
z rodzicami uczniów, których one dotyczą, stanowi ewidentne naruszenie obowiązującego w 
tym temacie porządku prawnego, normującego tą dziedzinę działalności samorządowej. W 
świetle powyŜszego komisja uznała za zasadna skargę złoŜoną przez rodziców dzieci 6-letnich 
z Gminnego Przedszkola w Czerwonaku.  
 Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Jerzy Roch Kowalski 
podkreślił, Ŝe decyzje w powyŜszych kwestiach podejmowane były przez Wójta. Wyjaśnił, Ŝe 
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od września 2011 r. dzieci 5-letnie mają obowiązek odbycia rocznego przygotowania 
przedszkolnego, dla których naleŜało przygotować miejsca w palcówkach gminnych. 
Łącznie dzieci 5 i 6 – letnich zgłoszonych do odbycia rocznego przygotowania 
przedszkolnego jest  330 na 433 miejsca w przedszkolach gminnych. Na 103 pozostałe 
miejsca w przedszkolu zgłoszono 106 4-latków kontynuujących pobyt w przedszkolu, dla 3-
latków nie byłoby Ŝadnych miejsc. W związku z powyŜszym Dyrektor SAPO zaproponował 
Wójtowi inne rozwiązanie, które zostało zatwierdzone i wprowadzone: utworzenie oddziałów 
rocznego przygotowania przedszkolnego w szkołach podstawowych. Efektem tego jest 
przyjęcie wszystkich kontynuujących pobyt 4-latków i 76  3-latków. Odnosząc się do kwestii 
zawartych w uzasadnieniu projektu uchwały wyjaśnił, Ŝe: 
 - uchwała w sprawie sieci przedszkoli i sieci rocznego przygotowania przedszkolnego nie 
wymienia Szkoły Podstawowej w Owińskach – przygotowywana jest zmiana w/w uchwały; 
- statut ramowy szkoły podstawowej zakłada moŜliwość tworzenia oddziałów przedszkolnych 
realizujących program nauczania przedszkolnego, a zatem oddziały te będą zarządzane 
przez dyrektora szkoły. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła stanowisko komisji, która 
jednogłośnie negatywnie zaopiniowała przedłoŜone projekty uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektor SAPO. Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 Wiceprzewodnicząca Rady, przewodnicząca komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 
Renata Walerych powiedziała, Ŝe komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zgodziła się ze stanowiskiem Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu oraz zwróciła uwagę, Ŝe w dyskusji pojawiły się argumenty wskazujące, Ŝe 
Dyrektor SAPO nie podejmował decyzji dotyczących 6-latków, a pisma nie noszą znamion 
skargi a zatem projekty uchwał są bezzasadne.  
 Radny Marek Pietrzyński wyraził następujące opinie: 
- komisją merytoryczną, która powinna monitorować sytuację w poruszanych kwestiach oraz 
zmiany przepisów oświatowych jest Komisja Oświaty, Kultury i Sportu; 
- oddziały przedszkolne zorganizowane w szkołach podlegają dyrektorowi przedszkola 
zgodnie z interpretacją Ministerstwa Edukacji Narodowej; 
- oddziały przedszkolne zorganizowane w szkołach stanowią reorganizację przedszkola. 
 Pan Marcin Klimecki – rodzic dziecka 6-letniego z Przedszkola Gminnego nr 2 im. 
Krasnala Hałabały w Koziegłowach odniósł się do wypowiedzi Dyrektora SAPO oraz 
ponoszonych wcześniej kwestii: 
- zaproponowanie Wójtowi rozwiązania polegającego na przeniesienie dzieci 6-letnich do 
oddziałów przygotowania przedszkolnego zorganizowanych w szkołach podstawowych 
uznał za równoznaczne z podjęciem decyzji w tej sprawie; 
- nie zgodził się z koniecznością przyjęcia dzieci 3 i 4 letnich do przedszkoli – gdyby ich nie 
przyjęto w przedszkolach byłoby miejsce dla 6-latków; 
- informacja o decyzji o przeniesieniu dzieci 6-letnich do szkół podstawowych opublikowana 
w informatorze gminnym i na stronach www Gminy Czerwonak była niewystarczająca – o 
decyzjach administracyjnych rodzice powinni być poinformowani indywidualnie; 
- po rekrutacji jedyną informacją była kartka na drzwiach przedszkola informująca, Ŝe dzieci 
6-letnie zostały przeniesione do oddziału przygotowania przedszkolnego w Szkole 
Podstawowej w Koziegłowach; 
- przeniesienie dwóch oddziałów przygotowania przedszkolnego dzieci 6 - letnich z 
przedszkola do jednego oddziału w szkole oznacza likwidację jednego z nich – statut Szkoły 
Podstawowej w Koziegłowach przewiduje oddział nauczania  przedszkolnego dla 18 dzieci; 
- Szkoła Podstawowa, w odczuciu rodziców, nie spełnia wymaganych warunków dla dzieci 6-
letnich – brak kuchni, brak kadry; 
- oddział przygotowania przedszkolnego jest integralną częścią przedszkola i podlega 
dyrektorowi przedszkola, z informacji jakie posiada z Kuratorium Oświaty oddziały 
przygotowania przedszkolnego w Poznaniu podlegają dyrektorowi przedszkola; 
- wskazał, Ŝe rodzice dzieci 6-letnich z Koziegłów nie otrzymali Ŝadnej merytorycznej 
odpowiedzi na składane pisma i w związku z tym czują się ignorowani; 
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- w przedszkolu nr 1 w Koziegłowach pozostawiono oddziały przedszkolne dzieci 6-letnich – 
rodzice nie zgadzają się z takim rozwiązaniem. 
 Radna Maria Libera zwróciła uwagę, Ŝe przedmiotem projektów uchwał w sprawie 
rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora SAPO są skargi rodziców dzieci 6-letnich z 
przedszkola w Czerwonaku i z przedszkola w Owińskach, a wypowiedź Pana Marcina 
Klimeckiego nie dotyczyła tematu.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się z pytaniami 
1) do Dyrektora SAPO: 
- czy SAPO prowadzi prowadzony monitoring tendencji demograficznych i uwzględnia je   w 
planowaniu prac placówek oświatowych; 
- o powód zgody  na Ŝądania rodziców z Owińsk; 
- o sposób rozwiązania problemu opieki w czasie wakacji dla dzieci z oddziałów 
przygotowania przedszkolnego zorganizowanego w szkole podstawowej w Koziegłowach; 
2) Do radcy prawnego o konsekwencje prawne przyjęcia projektów uchwał – uznanie skarg 
za zasadne – dla podjętych decyzji w sprawie przeniesienia oddziałów przygotowania 
przedszkolnego do szkół podstawowych. 
 Dyrektor SAPO w odpowiedzi na powyŜsze kwestie wyjaśnił: 
- z przepisów prawa wynika, Ŝe oddziały przygotowania przedszkolnego w szkołach 
podstawowych podlegają dyrektorowi szkoły – art. 14a ustawy o systemie oświaty oraz 
załącznik nr 2 Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z 2001 r.  o ramowych statutach 
przedszkoli i szkół; 
- Wydział Oświaty Urzędu Miasta Poznania potwierdził, Ŝe w kaŜdej szkole podstawowej są 
oddziały rocznego przygotowania przedszkolnego, równieŜ 10-godzinne z wyŜywieniem, za 
które odpowiada dyrektor szkoły; 
- decyzje o przeniesieniu oddziału przygotowania przedszkolnego do szkół podstawowych 
podjął Wójt w oparciu o przygotowane moŜliwe rozwiązania; 
- kryterium pierwszeństwa dla dzieci 6-letnich przy przyjęciu do przedszkola zostało pominięte, 
by zapewnić miejsce dla dzieci 3 i 4 letnich kontynuujących naukę w przedszkolu; 
- nie nastąpiła reorganizacja czy likwidacja oddziałów przygotowania przedszkolnego, a 
zatem nie ma mowy o przekazywaniu informacji rodzicom o przeniesieniu oddziałów 
przygotowania przedszkolnego dla dzieci 6-letnich do szkół podstawowych w formie trybu 
administracyjnego – informacja taka został przekazana w sposób powszechnie przyjęty dla 
przedszkoli gminnych; 
- wszelkie zmiany w statutach szkół podstawowych dokonują Rady Pedagogiczne  - stosowne 
zmiany przygotowujące szkołę na przyjęcie wskazanej liczby 6-latów zostaną dokonane na 
sierpniowych posiedzeniach rad;  
- warunki na przyjęcie 6-latków do szkół zostaną spełnione równieŜ w kwestii posiłków, które 
będą przygotowywane w przedszkolu; 
- szkoły są zobowiązane do zapewnienia opieki i wyŜywienia dla 6-latków po zakończeniu 
przez nich zajęć; 
- decyzje o przeniesieniu oddziału przygotowania przedszkolnego moŜna było podjąć 
dopiero po zakończeniu rekrutacji do przedszkoli; 
- w przedszkolu w Owińskach zgłoszono 19 6-latków, z których 3 zdeklarowała chęć 
uczęszczania do 5-gdzinego oddziału przygotowania przedszkolnego w szkole podstawowej, 
kolejną 3 dzieci rodzice zapisali do pierwszej klasy, rodzice jednego z dzieci złoŜyli rezygnację 
(wyprowadzili się); do przedszkola zgłoszono dzieci 5-letnie na 5 godzinny tryb zajęć, które 
korzystać będą z mniejszej sali, do tej pory przeznaczonej dla 3-latków korzystających z 5 
godzinnego trybu zajęć; dzięki temu zwolniła się sala dla pozostałych 12 6-latków, którzy 
będą mogli korzystać z 10 godzinnego trybu zajęć; 
- w czasie wakacji dyŜury będą prowadziły przedszkola gminne (naprzemiennie) wg stałych 
harmonogramów; 
- monitoring tendencji demograficznych jest prowadzony, jednak wszelkie szczegółowe 
ustalenia dotyczące ilości dzieci z danej grupy wiekowej  nie są moŜliwe do ustalenia.   
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek  odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącego o   
konsekwencje prawne przyjęcia projektów uchwał – uznanie skarg za zasadne – dla 
podjętych decyzji w sprawie przeniesienia oddziałów przygotowania przedszkolnego do szkół 
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postawnych  wskazała, Ŝe podjęte czynności były czynnościami faktycznymi, które nie niosą 
skutków prawnych.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk uwaŜa, Ŝe naleŜało zachować większą 
ostroŜność w planowaniu budŜetu i przygotować się na podobne sytuacje. Uznał, Ŝe 
niezaleŜnie od wymogów prawnych, komunikacja z rodzicami została przeprowadzona w 
nieprawidłowy sposób, co podwaŜa zaufanie do organów samorządowych.  
 Radna Maria Libera wskazała, Ŝe powyŜsza dyskusja nie miała nic wspólnego z 
projektami uchwał przedłoŜonymi Radzie Gminy.  Zdaniem radnej Rada stoi przed wyborem 
o winie lub niewinności Dyrektora SAPO, który nie podjął ostatecznej decyzji.  NaleŜałoby 
uznać skargi za bezzasadne i pozostawić Wójtowi decyzję co do wyciągnięcia konsekwencji 
wobec Dyrektora SAPO.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO złoŜonej przez rodziców dzieci 6-
letnich z przedszkola w Czerwonaku. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych 
na sali. Uchwała została odrzucona – 9 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 11 
przeciw.  
 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO. 
 Dyskusja odbyła się w pkt 4.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SAPO złoŜonej przez rodziców dzieci 6-
letnich z przedszkola w Owińskach. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 10 głosami, przy 9 przeciw i 1 wstrzymującym się, stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się do Wójta o odpowiedź na temat 
moŜliwości realizacji poniŜszych kwestii wskazanych przez Komisję Rewizyjną w uzasadnieniu 
projektu uchwały: 
1. Ponowne rozpatrzenie wniosku rodziców z uwzględnieniem złoŜonych przez nich 
 propozycji. 
2. Wskazania winnego zaniedbania i dopuszczenia do naruszenia w tym względzie 
 obowiązujących przepisów prawa skutkującego podwaŜenia zaufania do organów 
 samorządowych Gminy Czerwonak w opinii społecznej. 
 
Ad. 6. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie stanu 
rozpatrywania interwencji mieszkańców osiedli Kliny, Mielno, Dębogóra.  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
sporządził analizę przedmiotów sprawy, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zwrócił się 
do Rady z wnioskiem o zgodę na wystąpienie do niezaleŜnej kancelarii o wydanie ekspertyzy 
prawnej na temat: W jaki sposób normatywny charakter miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego uchwalonego w trybie ustawy z dnia 07.07.1994r. o 
zagospodarowaniu przestrzennym winien obecnie zobowiązywać Gminę do realizacji ustaleń 
dotyczących rozwoju sieci infrastruktury komunalnej (dróg i sieci technicznych) zapisanych w 
części tekstowej tego planu w odniesieniu do zadań własnych Gminy zdefiniowanych w 
przepisach ustawy z dnia 07.06.2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków.  
 Radna Maria Libera wyraziła negatywną opinię na temat złoŜonego wniosku Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. Zwróciła się o dostarczenie informacji o kosztach 
opracowania opinii, powodach wystąpienia o niezaleŜną opinię oraz wskazanie kancelarii. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, Ŝe koszty opracowania będą znane 
dopiero po zebraniu odpowiedzi na zapytania ofertowe.  
 Radny Andrzej Moczulski wyraził zdziwienie, Ŝe komisja składa wniosek o 
wydatkowanie publicznych środków, a nie skorzystała z pomocy prawnej radców urzędu 
gminy.   
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 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zaproponował, by skorzystać z usług radców 
prawnych urzędu gminy, zapoznać się z działaniami podjętymi do tej pory w omawianej 
sprawie i dopiero wtedy podjąć decyzję o wystąpieniu z zapytaniem na zewnątrz.  
 Wiceprzewodniczący Rady wskazał, Ŝe decyzja została podjęta przez 
Przewodniczącego Rady Marcina Wojtkowiaka w oparciu o analizę budŜetu pozostającego 
do dyspozycji Biura Rady oraz wynik rozmowy na ostatniej Komisji Gospodarki Przestrzennej . 
Ekspertyza potrzebna jest po to, aby Radni wiedzieli, jakie działania naleŜy podjąć, 
szczególnie, Ŝe dotyczy to wydatków  z budŜetu. Poza tym sprawa znana jest od kilku lat i 
było wystarczająco czasu, aby Gmina zasięgnęła takiej opinii u radców urzędu gminy. 
 Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa w sprawie wystąpienia do niezaleŜnej kancelarii o wydanie opinii 
prawnej. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został 
przyjęty 13 głosami przy 5 przeciw i 2 wstrzymujących się.  
 
Ad. 7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 389/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
15.07.2010r. w sprawie określenia zasad ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz 
zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 
 Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. W 
związku z planowanym zaprzestaniem działalności gospodarczej przez  inkasenta opłaty 
targowej, zachodzi konieczność zmiany przedmiotowej uchwały i powołania nowych 
inkasentów. Aby uniknąć przerw w  poborze opłaty targowej spowodowanych np. chorobą 
inkasenta lub urlopem, wyznacza się do inkasa trzy osoby. Osoby te wyraziły zgodę na 
pełnienie tej funkcji wspólnie.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 8 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów 
zawierających powyŜej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spoŜycia poza 
miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy oraz określenia zasad usytuowania na terenie 
Gminy Czerwonak miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych. 

 Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Joanna Kowalczyk – Chudy. 
Ostatnia zmiana liczby punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych miała miejsce w 2003r. 
Ówczesna zmiana polegała na zmniejszeniu liczby punktów z 70 do 65. Uzasadnieniem 
zmiany była m.in. niska liczba punktów objęta limitem -49.  

Obecnie na terenie gminy funkcjonują 63 punkty sprzedaŜy napojów alkoholowych. W 
porównaniu z rokiem 2003 wzrosła liczba mieszkańców gminy z 21889osób zameldowanych 
na pobyt stały (dane na koniec 2003r.) do 24913 zameldowanych na pobyt stały (dane na 
koniec czerwca 2011r.). Wzrosła takŜe liczba przedsiębiorców prowadzących punkty 
sprzedaŜy napojów alkoholowych. 
 Komisja Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały.  
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił uwagę by wnikliwie analizować złoŜone wnioski 
zwłaszcza ze względu na kryterium odległości od szkół. 
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe chcąc chronić zdrowie i porządek naleŜałoby 
zmniejszać ilość punktów.  
 Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 
głosami przy 3 przeciw i 3 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 9 Uchwala w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 
 Uzasadnienie projektu przedstawił Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. Zgodnie z 
art. 18 ust. 2 pkt 13  ustawy o samorządzie gminnym nadawanie nazw drogom publicznym 
oraz wewnętrznym naleŜy do wyłącznej kompetencji Rady Gminy. 
 Przedstawiona uchwała dotyczy dwóch dróg wewnętrznych w miejscowości Kicin 
będących własnością Gminy. Drogi te stanowią część nieruchomości oznaczonej 
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geodezyjnie: obręb Kicin, ark. mapy 3, dz. nr 15/36. W związku z rozpoczęciem ruchu 
budowlanego w tym rejonie powstaje konieczność nadania nazw tym ulicom. 
Zaproponowane nazwy ulic: RóŜana i Fiołkowa wynikają z ustalonych wcześniej nazw dla 
tego rejonu miejscowości Kicin. Skutki finansowe podjęcia uchwały dla Gminy to zakup i 
montaŜ tablic z nazwami ulic. 
 Komisja Ochrony Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 10 Uchwala w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechowo – Osiedle. 
 Uzasadnienie projektu przedstawił Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
Przedstawiona uchwała dotyczy dróg wewnętrznych w miejscowości Bolechowo-Osiedle 
będących własnością Gminy. Drogi te stanowią nieruchomość oznaczoną geodezyjnie: 
obręb Owińska, ark. mapy 6, dz. nr 313/19. W związku z rozpoczęciem ruchu budowlanego w 
tym rejonie powstaje konieczność nadania nazw tym ulicom. Zaproponowane nazwy ulic: 
Rubinowa, Opalowa, Szmaragdowa, Turkusowa, Ametystowa zostały zaakceptowane przez 
Sołtysa Sołectwa Bolechowo-Osiedle. Skutki finansowe podjęcia uchwały dla Gminy to zakup 
i montaŜ tablic z nazwami ulic. 
 Komisja Ochrony Środowiska i Rolnictwa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 47/VII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
kwietnia 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska – 
Budych. Wyjaśniła, Ŝe w uchwale Nr 47/VII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 kwietnia 
2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Czerwonaku oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 
Rada Gminy Czerwonak uchwaliła w § 4, ust 3 : 
„Na pierwszym posiedzeniu Zespołu wybierany jest przewodniczący Zespołu spośród jego 
członków, większością głosów w głosowaniu jawnym, w obecności wszystkich członków 
zespołu.”   
 Proponuje się wprowadzenie zmiany w § 4, ust 3:  „Na pierwszym posiedzeniu Zespołu 
wybierany jest przewodniczący Zespołu spośród jego członków, większością głosów w 
głosowaniu jawnym, w obecności co najmniej połowy jego członków.” PowyŜsza zmiana jest 
konieczna dla dalszego funkcjonowania i trybu pracy powołanego Zespołu. 
 Komisja Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 Radna Tatiana Kędziora wyraziła obawę, Ŝe zmiana zapisu zwolni z obowiązku 
uczestniczenia w posiedzeniu komisji kuratorów i prokuratorów. 
 Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. 12 Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 392/LV/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 15 
lipca 2010r. w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu 
Gminy Czerwonak, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze 
roku budŜetowego. 

  Uzasadnienie przedstawiła Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska. Dokonuje się 
zmiany zapisów § 1 w celu dostosowania zapisów w informacji do treści uchwały budŜetowej 
Gminy Czerwonak. Proponowany sposób prezentacji przedmiotowej informacji ma na celu, 
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aby stała się ona czytelniejsza, zarazem łatwiej będzie przeanalizować realizację dochodów, 
wydatków, przychodów i rozchodów zaplanowanych w budŜecie na dany rok budŜetowy. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwala została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 13 Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok 
 Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska przedstawiła dwie autopoprawki: 
- w związku z otrzymaną dotacją od Wojewody Wielkopolskiego wprowadza się środki po 
stronie dochodów i wydatków w kwocie 24.398,00 zł z przeznaczeniem na zakup 
podręczników w ramach programu rządowego „Wyprawka szkolna”, dotacja zostaje 
zwiększona o 20% udziału środków Gminy tj. o kwotę 4.879,60 zł. 
- dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 13.977,00 zł w związku z 
informacją Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego o przyznaniu dotacji na narodowy spis 
powszechny ludności i mieszkań. 
 Skarbnik uzasadniając projekt uchwały przedstawiła zapisy objaśnień. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera zgłosiła następujące uwagi 
komisji: 

• pkt 5: Zmniejszenie planu wydatków na zadaniu: 
Drogi i ulice na terenie gminy – dokumentacje 
W roku 2011   o kwotę    66.006,00  z   326.006,00 zł   do  260.000,00 zł 
W roku 2012   o kwotę   285.000,00 zł    z  350.000,00 zł  do  65.000,00 zł 

 Komisja wnioskuje o umniejszenie oszczędności w 2011 r. z 66 tys. do 36 tys. z 
przeznaczeniem pozostałych 30 tys. na zrealizowanie koncepcji odcinka ul. Zagórze w 
Czerwonaku. 

• pkt 9: wprowadzenie kwoty 500 tys. zł na udzielenie pomocy finansowej na rzecz 
Starostwa Powiatowego w Poznaniu z przeznaczeniem na odwodnienie drogi 
powiatowej – ul. Poznańska w Kicinie – opinia komisji negatywna – brak informacji na 
temat podmiotu odpowiedzialnego i zakresu prac w ramach realizacji zadania oraz 
zamroŜenie środków, które moŜna by zaangaŜować w inne zadania np. koncepcja 
dla ul. Zagórze; 

• pkt 12 - 10 tys. na przedłuŜenie prawa do uŜytkowania godła Teraz Polska – większość 
komisji zaopiniowała negatywnie, pozostawiając do decyzji Rady Gminy przyznanie 
środków na to zadanie. 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – pkt 10  - 
Wniosek SAPO zmiany w kwocie 153 560 zł - to realizacja wniosków rodziców i dyrektorów 
szkół w zakresie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgodził się z opinią Komisji BudŜetu i Finansów w 
kwestii wydatkowania środków na przedłuŜenie prawa do uŜytkowania godła Teraz Polska  
 Radny Marek Pietrzyński odniósł się do zadania: pomoc finansowa na rzecz Starostwa 
Powiatowego – zaproponował sporządzenie umowy określającej zakres prac rzeczowo – 
finansowy. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się do Komisji BudŜetu i Finansów o wypracowanie 
modelu współpracy ze Starostwem Powiatowym w zakresie realizacji zadań przy współudziale 
Gminy Czerwonak. 
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił się o podjęcie współpracy ze Starostwem Powiatowym 
w zakresie realizacji zadania dla dobra mieszkańców. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe inwestycja została zaplanowana 
do realizacji od kwietnia do lipca 2012 r. i gmina partycypuje w realizacji zadania. 
 Wiceprzewodniczący Rady podkreślił, Ŝe po powstaniu kanalizacji w ul. Poznańskiej w 
ramach partycypacji w realizacji zadania, będzie moŜna włączyć kanalizację deszczową z 
dróg gminnych w Kicinie  
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 Na pytanie Radnego Wojciecha Skrzekuta o przeznaczenie środków zdjętych z 
realizacji zadania: pomoc finansowa na rzecz Starostwa Powiatowego Skarbnik wyjaśniła, Ŝe 
zostaną one przeznaczone za umniejszenie kredytu.  
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z pytaniem czy środki z w/w zadania moŜna by 
przeznaczyć na projekt chodnika lub ścieŜki rowerowej wzdłuŜ ul. Szkolnej Czerwonak/Kicin.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe ul. Szkolna przewidziana jest do 
modernizacji po zakończeniu prac związanych z kanalizacją sanitarną i deszczową. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odnosząc się do tematu dróg wskazała 
na konieczność przygotowania harmonogramu zawierającego terminy realizacji wszystkich 
dróg gminnych. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe kategoryzacja dróg powstała i 
konsekwentnie jest realizowana – w pierwszej kolejności odcinki dróg waŜne ze względu na 
ciągi komunikacyjne.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zwróciła uwagę na zapisy pkt 14 - 
rozszerzenie zadania o wykonanie pomieszczeń biurowych w Akwenie, dotyczą 
przeznaczenia środków na realizację zadania, które zostało juŜ wykonane. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, Ŝe w Promnicach pełna infrastruktura jest juŜ 
od 11 lat, a droga łącząca dwie gminy i Gminę Czerwonak z Powiatem jest nadal w fatalnym 
stanie technicznym. 
 Radny Leszek Lesiczka wyraził wątpliwość co do konieczności wydatkowania kwoty 20 
tys. na konkurs Miss Bikini. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellamszyk wyjaśnił, Ŝe jest to kwota, która musi zostać 
zarezerwowana w budŜecie gminy, a która zostanie zrefundowana z środków Światowida. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się o uszczegóławianie zapisów uchwał 
dotyczących zmian budŜetowych w zakresie odcinków dróg przewidzianych do realizacji.  
 Wiceprzewodniczący Rady zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie wnioski Komisji 
BudŜetu i Finansów: 
- 30 tys. na koncepcje odcinka ul. Zagórze  - wniosek został przyjęty 18 głosami przy 1 przeciw; 
- zdjęcie 500 tys. pomoc finansowa dla Starostwa Powiatowego - wniosek został przyjęty 16 
głosami przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się; 
- wykreślenie kwoty 10 tys. Godło Teraz Polska – wniosek został przyjęty 14 głosami, przy 1 
przeciw i 4 wstrzymujących się 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwala została przyjęta 16 
głosami przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. 14 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska, 
wskazując, Ŝe zmiany w WPF są konsekwencją podjętej wcześniej uchwały. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwala została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.15 Uchwała w sprawie powołania Zespołu na prawach komisji doraźnej Rady Gminy 
Czerwonak ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Sądu Rejonowego i Sądu 
Okręgowego w Poznaniu.  
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Sekretarz Gminy Joanna Kowalczyk – 
Chudy. Zgodnie z art. 163 §2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 
powszechnych ławników wybierają rady gmin w głosowaniu tajnym. Przeprowadzenie 
wyborów jest zadaniem zleconym z mocy ustawy. Przed przystąpieniem do wyborów Rada 
Gminy powołuje Zespół, który przedstawia na sesji Rady Gminy swoją opinię o zgłoszonych 
kandydatach, w szczególności w zakresie spełniania przez nich wymogów określonych w 
ustawie.  
Zgłoszono następujące kandydatury: 
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- radna Krystyna Niedośpiał – zgłaszający radny Wojciech Skrzekut, w imieniu klubu radnych 
„Lepsza Gmina” 
 - radny Robert Maciejewski – zgłaszający Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, w imieniu 
klubu radnych Platformy Obywatelskiej RP 
- radny Marek Pietrzyński – zgłaszający radny Robert Maciejewski. 
 Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Przewodniczącą komisji została radna Krystyna Niedośpiał 
 Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwala została przyjęta 16 
głosami przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.16 Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Nie zgłoszono Ŝadnych pytań. 
 
Ad.17 Wolne głosy i wnioski. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował o akcji oznakowania ulic, 
która zakończy się w ciągu miesiąca.  
 Radny Janusz Andrzejewski zwrócił się z pytaniem dlaczego w wykazie mpzp do 
aktualizacji nie został ujęty mpzp Potasze letnisko. Zwrócił się z wnioskiem o wstrzymanie 
sprzedaŜy działek na tym terenie do czasu przyjęcia mpzp. 
 Radny poinformował równieŜ o następującym podziale działek wzdłuŜ ul. Kwiatowej 
na terenie gdzie nie ma jeszcze obowiązującego mpzp na działki 1200 m kw. Radny zwrócił 
się do Wydziału Urbanistyki i Gospodarki gruntami o podanie podstaw formalnych wydania 
warunków zabudowy. 
 Radny Janusz Andrzejewski zwrócił się z pytaniem czy dokonano wykupu gruntu pod 
drogę na całej długości ul. Kwiatowej.  
 Mieszkanka wsi Potasze Joanna Szwabe przedstawiła wniosek Stowarzyszenia 
Miłośników wsi Potasze o ograniczenie zabudowy i zwiększenie powierzchni działek gminnych 
z 800 m kw na 1600 lub 2400 m kw oraz wprowadzenie pasa ochronnego od linii lasu o 
szerokości 100 m. Kopia pisma została przekazana do Biura Rady.  
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił uwagę: 

- na potrzebę realizacji pasów drogowych wzdłuŜ ulic Szkolnej i ul. Poznańskiej w Kicinie; 
- na konieczność ogrodzenia boiska przy Szkole Podstawowej w Kicinie; 
- na umieszczenie tablicy informacyjnej przy ul. Poznańskiej o dojeździe do kościoła w Kicinie; 
- na rozbudowę placu zabaw; 
Radny złoŜył podziękowania Zastępcy Wójta Eugeniuszowi Chałupniczakowi za pomoc 
udzieloną Skautom Europy. 
 Radny Zbigniew Hornik poinformował o rozpoczęciu Ogólnopolskiej Olimpiady 
MłodzieŜy, w której występuje reprezentantka Gminy Czerwonak Aleksandra Hornik – 
konkurencja: bieg na orientację, zdobyła brązowy medal. 
 Radny Wojciech Skrzekut: 
- Pałac w Owińskach – plany i zamierzenia; 

- skarpa przy ul. Poprzecznej nie została przywrócona do poprzedniego stanu po pracach 
budowlanych; 
- poinformował, Ŝe na stronie www Gminy Czerwonak udostępniono mapy z danymi 
geodezyjnymi i pochwalił Wydział za tą inicjatywę . 
 Radny Janusz Andrzejewski odnosząc się do zapisów mpzp w zakresie dróg 
wewnętrznych zwrócił się z pytaniem czy władzom gminy znany jest wyrok z 6 listopada 2007r. 
Trybunału w Strasburgu. Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk potwierdził, Ŝe wyrok jest mu 
znany. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk udzielił odpowiedzi na powyŜsze pytania: 
- Pałac w Owińskach – brak zgody Powiatowego Konserwatora Zabytków na podział zespołu 
pałacowo-parkowego na pałac i park, który pozostałby własnością gminy i był terenem 
ogólnodostępnym; o wydanie zgody na podział urząd zwrócił się do Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków; 
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- mpzp Potasze letnisko z 1996 r. dopuszcza podział działek o powierzchni 800 m kw; w 
związku z brakiem zainteresowania kupujących działkami o duŜej powierzchni podjęto 
decyzję o podziale na działki kilku działek o pow. 800 m kw. 
 Radna Ewa Banaszak: 

- zapytała o zmiany jakie nastąpiły od czasu nadania nazwy skwerowi w Koziegłowach. 
Zdaniem radnej miejsce to nie zasługuje na nazwę: Skwer Jana Pawła II. 
- odnosząc się do dyskusji z początku sesji w sprawie rozpatrywania skarg na działalność 
Dyrektora SAPO i zarzutów pod adresem komisji Oświaty, Kultur i Sportu podkreśliła, Ŝe komisja 
składa się wyłącznie z nauczycieli i jest najbardziej kompetentną komisją oraz działa zgodnie 
z zatwierdzonym planem pracy;  
- radna zapytała radnego Marka Pietrzyńskiego o uzasadnienie propozycji odwołania jej z 
funkcji przewodniczącej komisji jaką złoŜył Przewodniczącemu Rady. 
 Radny Marek Pietrzyński odpowiedział, Ŝe nie byłoby problemu do rozwiązania gdyby 
komisja zaprosiła radnych do udziału w debacie na temat wprowadzenie koniecznych zmian 
w systemie oświaty w naszej gminie.  
 Radny Robert Maciejewski zwrócił uwagę, Ŝe reklamy Akwen Tropicana stały się 
nieczytelne. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- złoŜył wniosek do komisji Oświaty, Kultury i Sportu o zajęcie się przebiegiem rekrutacji do 
przedszkoli gminnych z uwzględnieniem pierwszeństwa dzieci z terenu gminy; 
- poinformował o łamaniu przepisów drogowych przez klientów sklepu Aldi – wyjazd w ulicę 
Piaskową bezpośrednio w kierunku ronda; 
- złoŜył postulat o naprawę rzeźb na Źródlesiu w Czerwonaku; 
– radny zwrócił się z wnioskiem do Wójta i do SM Koziegłowy o obsadzenie Skweru im Jana 
Pawła II zielenią, co uatrakcyjni teren; w związku z wcześniejszą, negatywną wypowiedzią  
jednej z radnych co do miejsca w Koziegłowach nazwanego Skwerem im. Jana Pawła II, 
radny wyraził zdziwienie, Ŝe radni poprzednich kadencji wyrazili zgodę na postawienie 
pomnika w tym miejscu. 
 Radna Maria Libera: 
- zwróciła się o usunięcie chwastów na nowo powstałym parkingu w Koziegłowach; 
- odnosząc się do zmiany porządku obrad przypomniała, Ŝe intencją zmiany rozpoczęcia sesji 
o godz. 16.00 było umoŜliwienie uczestniczenia w posiedzeniach Rady Gminy mieszkańcom, 
a dziś pod presją mieszkańców zmieniono przygotowany porządek; zwróciła się do prezydium 
by przygotowując porządek obrad brano pod uwagę czas potrzebny na omówienie 
zagadnienia, radna zwróciła uwagę Wiceprzewodniczącemu Rady na sposób prowadzenia 
sesji, który przypominał dyktat. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zwróciła uwagę na problem braku miejsc w 
przedszkolach dla dzieci 3 i 4-letnich w Koziegłowach – szczególnie na os. Leśnym. 
 Pani Aleksandra Stachowiak mieszkanka wsi Potasze wniosła o sprawdzenie co stało 
się z mpzp, który powstał (zdaniem zainteresowanej) w latach 2008 – 2009 i zakładał 
minimalną wielkość działek 1200 m kw. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe w/w mpzp został wyłoŜony i zebrano 
uwagi mieszkańców, które w części uwzględniono i wstrzymano dalszą procedurę 
planistyczną do czasu przyjęcia studium dla gminy. A zatem nadal obowiązuje mpzp z 1996 r. 
zgodnie z którym moŜna dokonywać podziałów na działki o pow. 800 m kw. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o udzielenie informacji na temat kłębów czarnego 
dymu jaki unosił się nad Koziegłowami, a wydobywał się z komina Elektrociepłowni Dalkia 
Poznań.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe doszło do zgaszenia pieca, na 
rozpalenie w krótkim terminie potrzebny jest mazut – stąd kłęby dymu. Urząd oczekuje na 
oficjalne informacje. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak zwróciła się o pomoc w formułowaniu wniosków 
do budŜetu na 2012 r. i wskazanie moŜliwości wydatkowania środków pozostających do 
dyspozycji sołectwa.  
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 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się o przygotowanie informacji na temat 
zadań mogą być realizowane na wniosek zebrań i stworzenie bazy wszystkich wniosków jakie 
są składane przez mieszkańców na zebraniach wiejskich.   
 Skarbnik Gminy Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe na przełomie sierpnia i września 
odbędzie się spotkanie z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli w ramach 
przygotowań do spotkań wiejskich. Podkreśliła, Ŝe wszystkie wnioski inwestycyjne 
przekazywane są do wydziałów. 
 Radny Andrzej Moczulski, sołtys wsi Promnice, zaprosił Wójtów na zebranie wiejskie, na 
którym mieszkańcy będą kładli nacisk na omówienie spraw i problemów dotyczących ich 
sołectwa.  
 
Ad.18 Zamknięcie sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zamknął X sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert 


